

Singapore HRTS Protocol

(Updated on Aug 05th)

Entry into Singapore: (Please refer the Singapore government's requirements for inbound tourists . The following information is for reference only)

- Effective February 21, 2022, Vaccinated Travel Lane VTL travelers entering Singapore must undergo a supervised self- swab ART at a Quick Test Center or Combined Test Center within 24 hours of arrival.
- Unsupervised self-administered ARTs will no longer be required on Days 2 – 7 of arrival in Singapore.
- Guests will be allowed to sail if they tested negative during the supervised self-swab ART on arrival as well as pre-cruise ART test.
- Passports should meet the minimum requirement of at least 6 months validity after the cruise's return date.

What to Bring to Pier:

1. A negative test (ART or PCR) result for COVID (Details as below)
2. COVID-19 Vaccination Record Card (Details as below)
3. Passport (Valid for at least six months after your sailing's return date)
4. Singapore Arrival Card (All international guests need to complete the Singapore Arrival Card at least 1 day prior to the end of the sailing)
5. Online Check in Document (Print Out)

COVID-19 Vaccination Validation:

1. All guests ages 12+ must be fully vaccinated to sail, guest 12 years old and below can sail non-vaccinated
2. Guests will be considered fully vaccinated 14 days after the final dose. After 14 days passes from the final dose, guests may sail on Day 15.
3. Guest is considered fully vaccinated: 2 weeks after their second dose in a 2-dose series for the following vaccines AstraZeneca, Covishield, Moderna, Pfizer, Novavax, Covaxin, Sinovac and Sinopharm, 2 weeks after a single-dose vaccine of Johnson & Johnson's (Janssen).

4. Mixed Doses: Guests may have a mixed dose of a WHO or FDA approved vaccine series with more than 28 days between doses.
5. All guests must be fully vaccinated to debark in Malaysia. Guests who only have 2 doses of Sinovac or Sinopharm, as well as guests aged 60 and older who have not yet received their booster, are considered to be partially vaccinated by the Malaysian Government and will be required to have a booster shot in order to debark in Malaysia.

Pre-Arrival Covid Test Validation

1. Guests will only be required to undergo ART, and PCR testing will not be mandatory anymore.
2. All guests, regardless of age or vaccination status, must undergo an approved supervised ART or PCR test on the day before the sail date and receive a negative result in order to board the ship. The ART OR PCR test result proof must be the English version.

Guests have the following options available to take their test:

- Fullerton Health Testing Centre at Raffles City: Schedule your ART test appointment online or at +65 63333636 (option 4). No Walk-ins accepted.
- Quick Test Centers (QTCs) or Combined Test Centers (CTCs):
- A supervised COVID-19 antigen rapid test (ART): Take your ART test over video consultation with an approved Singapore healthcare provider (Tele-ART).

3. For Recovery Guest: Guest must complete antigen test on boarding day in addition to pre-arrival test.
4. Forgot test result If a result is left at home, a copy may be sent in the following form: An email / fax / text of approved test as long as they meet the requirements

***Guests will be denied if:**

1. They cannot produce a negative test
2. If they have not received their test results
3. They produce a presumptive positive test
4. If test was not performed by a laboratory meaning at home test

5. Back-to-Back (B2B) Sailing Protocols
 - MOH-STB has approved for the test of ART to be conducted by the shipboard medical.
 - The same testing will allow them to reboard the ship if the testing is done 24 hours before the ship departure.

- Guests are able to reach out to Guest service team when they are onboard to arrange for their ART test. Guest service team also drop a note to B2B guests informing them on their ART testing requirements 1-2 days prior to disembarkation.
- The shipboard medical will provide a manual memo for the guests to show when requested.
- This ART testing services performed by shipboard medical team for B2B guests is free of charge.

Notice for Port of Call – Malaysia

1. All guests must be fully vaccinated in order to debark in Malaysia. Guests who only have 2 doses of Sinovac or Sinopharm, as well as guests aged 60 and older who have not yet received their booster, are considered to be partially vaccinated by the Malaysian Government and will be required to have a booster shot in order to debark in Malaysia. To be considered fully vaccinated is as below.

Type of COVID-19 vaccines	No. of doses	18 to 59 years old	60 years old and above
Sinovac Sinopharm	2 doses	Partially vaccinated	
	3 doses	Fully vaccinated	
Pfizer Moderna AstraZeneca Covaxin Covishield Novavax Sputnik V	2 doses	Fully vaccinated	Partially vaccinated
	3 doses	Fully vaccinated	Fully vaccinated
	1 dose	Fully vaccinated	Partially vaccinated
	2 doses	Fully vaccinated	Fully vaccinated

2. Guests are no longer required to submit the pre-departure form to obtain blue traveler's card. Also, Guests are no longer required to download/install the MySejahtera app.

Additional Information:

1. Online check-in will begin 30 days prior to your sailing. Make sure to download our app for faster check-in, real-time itineraries, dining, shore excursions, and more.
2. Masks are required to be always worn indoors on the ship for all guests. While in outdoor settings, masks are optional but encouraged. Guests can remove their

masks when they are eating or drinking, within their staterooms, or engaging in strenuous physical exercise.

3. No safe distancing required in all settings.
4. Food & Beverage establishments: Dine-in is allowed with no restrictions on group size.

皇家加勒比海外航次复航参考政策-新加坡母港

(更新与 8 月 5 日)

入境新加坡：请参考新加坡政府对入境游客的最新要求。以下信息仅做参考

- 自 2022 年 2 月 21 日起，所有已接种疫苗的入境客人，必须在入境 24 小时内在快速测试中心或联合测试中心接受监督下的自我抗原检测。
- 入境后 2-7 的自我抗原检测不再要求。
- 客人如果在入境的抗原检测和开航前的抗原检测均为阴性，则可以登船。
- 护照有效期需要在航次结束后依旧大于 6 个月。

所需材料

1. 抗原检测或核酸检测阴性报告（详情见下文）
2. 新冠疫苗接种记录（详情见下文）
3. 护照，有效期需要在航次结束后依旧大于 6 个月
4. 新加坡电子入境卡（所有国际乘客需要最晚在航程结束前一天完成新加坡电子入境卡的填写）
5. 在线值船打印文档

新冠疫苗接种要求

1. 所有 12 岁以上乘客必须完成疫苗接种，12 岁及以下乘客可以选择不接种疫苗。
2. 乘客需要在开航前 14 天完成所有针数的接种，乘客可以在接种最后一针后的第 15 天登船
3. AstraZeneca, Covishield, Moderna, Pfizer, Novavax, Covaxin, Sinovac, Sinopharm 疫苗需要在开航前 14 天完成第二针接种，Johnson & Johnson's (Janssen) 疫苗需要在开航前 14 天完成一针接种。
4. 疫苗混打：客人可以选择接种两针不同的疫苗，两针疫苗都需要是美国食品药品管理局或世界卫生组织认可的疫苗品牌
5. 乘客必须完成疫苗加强针方可下船。只接种了 2 针 Sinovac 或 Sinopharm 的客人，以及超过 60 岁无法接种加强针的客人，将被马来西亚政府认定为仅完成了部分疫苗接种。以上客人如需在马来西亚下船，则需接种加强针。

行前检测要求

1. 客人仅需完成抗原检测即可，不再强制要求完成核酸检测。
2. 所有客人需要在开航前一天自行预约抗原检测，并携带阴性结果用于登船。检测结果需要是英文版本。以下检测方式供客人选择：
 - Fullerton Health Testing Centre @ Raffles City Kopitiam at Level 2, 预约电话：+65 63333636 (option 4), No Walk-ins allowed。
 - 去到任何一家 Quick Test Centres (QTCs) 或 Combined Test Centres (CTCs)
 - 通过视频的方式，由被认证的私家政所提供 Tele-ART
3. 新冠康复乘客：客人需要在登船日额外完成一次抗原检测。
4. 如果客人忘记携带检测结果，可以接受邮件、传真等形式的结果证明。

以下情况客人将被拒绝登船：

1. 无法提供抗原检测阴性结果
2. 客人还没有收到检测结果
3. 检测为阳性
4. 检测没有在指定机构完成，而是在家自行检测
5. 背靠背航次要求
 - MOH-STB 已经认可由船上医疗团队安排的 ART 检测
 - 客人可以凭借下一个航次开船前 24 小时内的 ART 检测报告登船
 - 客人可以在宾客服务中心咨询 ART 检测的相关事宜，船方也会在第一个航次结束前 1-2 天，通知背靠背航次乘客相关检测事宜。
 - 船方医疗团队可以提供手写证明供客人登船使用
 - 船方提供给背靠背航次乘客的 ART 检测不收取费用

停靠港注意事项-马来西亚

1. 乘客必须完成完整的疫苗接种方可马来西亚下船。只接种了 2 针 Sinovac 或 Sinopharm 的客人，以及超过 60 岁无法接种加强针的客人，将被马来西亚政府认定为仅完成了部分疫苗接种。以上客人如需在马来西亚下船，则需接种加强针。

马来西亚政府对完整疫苗接种的判断见下图

Type of COVID-19 vaccines	No. of doses	18 to 59 years old	60 years old and above
Sinovac Sinopharm	2 doses		Partially vaccinated
	3 doses		Fully vaccinated
Pfizer Moderna AstraZeneca Covaxin Covishield Novavax Sputnik V	2 doses	Fully vaccinated	Partially vaccinated
	3 doses	Fully vaccinated	Fully vaccinated
	1 dose	Fully vaccinated	Partially vaccinated
	2 doses	Fully vaccinated	Fully vaccinated

2. 乘客不再需要申请 blue card, 也不再需要下载 MySejahtera app。

补充信息

1. 在线值船将在开航前 30 开放。请下载 Royal Caribbean App。
2. 在游轮上室内区域所有乘客都需要佩戴口罩。在室外区域皇家也鼓励乘客佩戴口罩。当乘客在享用美食、饮料时, 在自己舱房内时, 或进行剧烈运动时, 可以不佩戴口罩。
3. 所有区域没有强制的安全社交距离。
4. 用餐机制: 所有餐厅均可堂食, 且没有人数限制。